
PROTOKÓŁ NR XXII/2020 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 24 lipca 2020 r. 
 
Sesja trwała od godz. 12:25  do godz. 13.35. 
 
Na sali obecnych było 11 radnych, zaś udział w formie zdalnej potwierdziło 2 radnych -  (Michał 
Kowalik, Sylwia Sobierańska). 
Łącznie w Sesji udział brało 13 radnych. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 13, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Krzysztof Wojtalewicz, Justyna Rapsiewicz. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
• Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
• Waldemar Bartochowski  - Sekretarz Gminy Żychlin, 
• Waldemar Kardasz - Radca prawny.  
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Zastępcę Burmistrza – Zbigniewa Gałązkę, 
Sekretarza – Waldemara Bartochowskiego, Radcę prawnego – Waldemara Kardasza oraz 
mieszkańców gminy Żychlin oglądających transmisję dzisiejszej Sesji Rady Miejskiej. 

Na wstępie poinformowała, że Sesja odbędzie się w sposób mieszany, tj. stacjonarny 
i zdalny, na sali jest obecnych 11 radnych, 2 radnych potwierdziło swój udział w Sesji                    
w sposób zdalny. 
 
Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej 
prawomocność do podejmowania uchwał.  
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych propozycji zmian ani uwag. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz zwolnienia 

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, 

b) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

c) zmiany budżetu gminy na 2020 r., 

d) o zmianie Uchwały Nr XVII/83/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2020r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej,  

e) zmiany Uchwały Nr XXI/108/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 czerwca 2020 r. 

w sprawie reorganizacji Samorządowego Zakładu Budżetowego z siedzibą w Żychlinie, 

f) utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Mieszkaniowej                               

i nadania jej statutu, 

g) ustalenia opłaty targowej, 

h) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Żychlin na rok szkolny 2020/2021. 

3. Sprawy różne. 
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4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Żychlin za 2019 rok.  

5. Przyjęcie Protokołu Nr XX/2020 z dnia 3 czerwca 2020 r. i Protokołu Nr XXI/2020 z dnia               

26 czerwca 2020 r.  

6. Zakończenie obrad. 

 
 
Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 

RADA, na stronie BIP. 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – odczytał oświadczenie 
Burmistrza Gminy Żychlin w sprawie odpadów komunalnych – „W 2013 roku zrzucono na 
gminy ciężar reformy gospodarki odpadami. Gminy stały się administratorami systemów 
gospodarowania odpadami organizując wywóz w imieniu mieszkańców. Wcześniej 
spółdzielnie, wspólnoty mieszkaniowe oraz mieszkańcy indywidualni, podpisywali 
samodzielnie umowy z firmami. 
Reforma gospodarki odpadami zmieniła drastycznie tę rzeczywistość na tyle, że obecnie 
mieszkańców w całej Polsce, dotykają drastyczne skutki podwyżek cen za wywóz odpadów. 
Skoki cenowe wahają się od 100 do ponad 200%. Dlaczego? 
Ponieważ wprowadzana od kilku lat reforma, doprowadziła do monopolu na rynku odbioru 
odpadów. Najprościej ujmując, wprowadzono regionalizację i przyporządkowano system do 
instalacji wybudowanych i prowadzonych przez bogate spółki. Dlatego większość miast i gmin 
w Powiecie Kutnowskim oraz Łęczyckim i Łowickim obsługiwanych jest przez jedną tylko firmę. 
Przetargi, które gminy i miasta ogłaszają, kończą się zazwyczaj złożeniem oferty przez tę 
jedną firmę. Jak widać, założenia reformy doprowadziły praktycznie do zlikwidowania 
konkurencji wśród firm, a wiele małych spółek nie mogło wytrzymać konkurencji z potentatami 
na tym rynku. 
Zostając administratorem systemu, gminy muszą zlecać usługi w formie przetargów, a 
monopolizacja rynku odbioru i zagospodarowania odpadów wprowadziła dyktat cen instalacji 
przetwarzających odpady. Od wyniku przetargu zależy cena końcowa przeliczana na 
mieszkańca. 
Chcę jasno podkreślić, że gminy nie mają wpływu na ceny gospodarowania odpadami. Jest to 
zjawisko dotykające w różnym stopniu miasta i gminy w całej Polsce. 
W 2019 roku dopłacaliśmy z budżetu gminy do kosztów ponoszonych przez mieszkańców 
kwotę prawie 600.000 złotych! Po zmianie przepisów nie możemy tego robić. Ustawa zakłada, 
że wpłaty mieszkańców muszą w całości sfinansować koszty odbioru i gospodarowania 
odpadami. 
Bezpośrednich przyczyn obecnej podwyżki należy szukać m.in. w następujących zmianach: 

1. Istotna modyfikacja prawa, czyli zwiększenie liczby frakcji oraz zwiększenie częstotliwości 
odbioru odpadów, obowiązek wybudowania i prowadzenia monitoringu wizyjnego, 
konieczność, ograniczenie czasowe magazynowania odpadów. 

2. Skokowy wzrost opłaty marszałkowskiej za składowanie odpadów - na początku ok 80 zł, 
później 170, a obecnie 270 zł za tonę. 

3. Drastyczny wzrost kosztów pracy z uwagi na podniesienie minimalnej płacy, co 
spowodowało wzrosty kosztów usług mających wpływ na odbiór odpadów. 

http://rada.powiatkutnowski.eu/kalendarz-posiedzen#collapse4
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4. W naszej gminie notujemy wzrost ilości produkowanych odpadów w przeliczeniu na 
mieszkańca, z poziomu ok. 230 kg/rok, aż do 300 kg/rok na osobę, a to ma również wpływ 
na ceny. 

Dotychczasowa cena za usługę wynosiła 535 zł netto za tonę - przetarg z roku 2018, a po 
ostatnim przetargu z maja br. jest to już netto 1.060 zł za tonę! I to jest właśnie skutek wcześniej 
wymienionych zmian. 
Przepisy prawa stawiają samorządy pod ścianą. Rada Miejska jest praktycznie zmuszona w 
obecnej sytuacji prawnej, żeby dostosować opłaty do realnych i mierzalnych wagowo kosztów, 
ponieważ jak wcześniej wspomniałem, ustawa zabrania samorządom dofinansowywania opłat 
za śmieci ze środków własnych gminy. 
Obecnie próbuje się całkowitą odpowiedzialnością za wprowadzenie nowego systemu 
obarczać gminy, a to nie jest prawda. Z przetargu za wywóz odpadów wynika kwota opłaty dla 
mieszkańca. Jest to kwota 27,84 zł/osobę do której musimy doliczyć koszty wynikające z 
prowadzenia Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych - obowiązek ustawowy, 
ponoszenia kosztów utylizacji leków przeterminowanych - obowiązek ustawowy i obsługi 
systemu. Do kosztów w kwocie 27,84 zł na osobę należy zatem doliczyć dodatkowo 1,16 zł na 
osobę. Daje to ostatecznie koszt 29 zł na osobę. 
Jedyny element ceny, z którego gmina mogła zrezygnować, to wykonanie usługi za tzw. 
wystawki i zminimalizowanie kosztu obsługi systemu, bo wtedy cena wzrastałaby do ok 31 zł. 
Staraliśmy się więc zmniejszyć poziom ceny, pozostawiając jedynie elementy wymuszone 
przetargiem i prawem. 
Należy podkreślić ze stanowczością, że koszty odbioru i zagospodarowania odpadów są 
zupełnie niezależne od decyzji Rady Miejskiej czy Burmistrza. Sytuacja gospodarcza i przepisy 
prawa wprowadzające reformę systemu gospodarki odpadami określają szczegółowe zasady, 
z których bezpośrednio wynika cena. 
Jako samorządowcy apelujemy, wspierając starania Związku Miast Polskich, Związku Gmin 
Wiejskich RP i innych związków samorządowych o rozważenie przez Rząd RP, w jakiej 
sytuacji znaleźli się mieszkańcy. Konieczne są poważne zmiany systemowe i wprowadzenie 
przez Państwo Polskie mechanizmów gospodarki obiegu zamkniętego, które pozwolą na 
przetwarzanie odpadów i doprowadzą do zmniejszania cen.” 
 
Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy Żychlin odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki 

tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz zwolnienia w części z 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja Rewizyjna (2 głosami „za” przy 3 „wstrzymujących się”), Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji (3 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się”), Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), 

Komisja Oświaty (2 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących się”), Komisja Rolna (2 głosami 

„za” przy 1 „wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki 

tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz zwolnienia w części z 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty dla 
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nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 

zamieszkują mieszkańcy oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne                                             

w kompostowniku przydomowym  

głosowało       - 10 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 

Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Ewa 

Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew Wypych, 

„przeciw”            -  0 radnych,  

„wstrzymało się”  - 3 radnych - Sylwia Sobierańska; Rafał Zajączkowski, Paulina Żurawik.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty dla 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym. 

Uchwała Nr XXII/111/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

b) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, na stronie BIP. 
Odczytała projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 

OPINIA KOMISJI: 
 

Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (2 głosami „za” przy 2 „wstrzymujących 
się”), Komisja Rolna (2 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się”) pozytywnie zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie  określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
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głosowało       - 13 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 

Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 

Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew 

Wypych; Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 

 „przeciw”            -  0 radnych,  

„wstrzymało się”  -  0 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości. 

 

Uchwała Nr XXII/112/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

c) zmiany budżetu gminy na 2020 r.,  
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, na stronie BIP. 
Odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 r. 
 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały – zmiany w budżecie po stronie dochodów dotyczą głównie wprowadzenia 

ponadplanowych dochodów oraz zwiększenia planu dochodów w związku ze zmianą stawki 

opłaty za odpady komunalne. Zmiany po stronie wydatków dotyczą w większości zadań 

inwestycyjnych, w tym 21.000 zł na zakup kserokopiarek do Urzędu Gminy, gdyż stare są 

wyeksploatowane. Zwiększamy środki o kwotę 13.811 zł na zadanie budowy sieci 

elektroenergetycznej oświetlenia ulicznego przy ul. Szkolnej w Grabowie w związku                             

z ogłoszonym przetargiem na to zadanie oraz zwiększenie środków o 12.000 zł na utworzenie 

placu zabaw w sołectwie Pasieka. 10.000 zł otrzymamy na to zadanie środków z zewnątrz. 

Łączny koszt placu zabaw to 22.000 zł. 

 

OPINIA KOMISJI: 
 

Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna              
(3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  zmiany budżetu gminy 
na 2020 r. 
 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2020 r. 

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 r.  

głosowało       - 13 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 

Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 

Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew 

Wypych; Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 

 „przeciw”            -  0 radnych,  

„wstrzymało się”  -  0 radnych.  
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2020 r.  

 

Uchwała Nr XXII/113/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

d) o zmianie Uchwały Nr XVII/83/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 

2020r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej,  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, na stronie BIP. 
Odczytała projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XVII/83/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie                
z dnia 29 stycznia 2020r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 

Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna              
(3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt o zmianie Uchwały Nr XVII/83/2020 Rady 
Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2020r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

  

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr XVII/83/2020 
Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2020r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej. 
 
Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XVII/83/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
29 stycznia 2020r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
głosowało         - 13 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 
Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 
Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 
 „przeciw”            -   0 radnych,  

„wstrzymało się”  -  0 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

XVII/83/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 29 stycznia 2020r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Uchwała Nr XXII/114/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

e) zmiany Uchwały Nr XXI/108/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 czerwca 

2020 r. w sprawie reorganizacji Samorządowego Zakładu Budżetowego                               

z siedzibą w Żychlinie, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, na stronie BIP. 
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Odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/108/2020 Rady Miejskiej                                
w Żychlinie z dnia 26 czerwca 2020 r. w sprawie reorganizacji Samorządowego Zakładu 
Budżetowego z siedzibą w Żychlinie. 
 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin dokonał wprowadzenia do 

projektu uchwały – obecny projekt uchwały różni się od tego, który był przedstawiany na 

posiedzeniu Komisji. Po przeanalizowaniu wszystkich procedur i terminów doszliśmy do 

wniosku, że  ograniczymy przedmiot działalności SZB do zbiorowego zaopatrzenia w wodę                 

i zbiorowego odprowadzania ścieków, a także publicznego transportu zbiorowego. Z zakresu 

działalności wyłącza się gospodarkę mieszkaniową i gospodarowanie lokalami użytkowymi 

oraz targowiska i hale targowe. 

 

Zbigniew Wypych – należy przez to rozumieć, że nie zostanie rozwiązany transport 

publiczny? 

 

Zbigniew Gałązka – w związku z tym, że nie mamy wyłonionego wykonawcy usług, trzeba 

przeanalizować i przygotować trasy przejazdów autobusów itp. postanowiliśmy zmienić 

projekt uchwały.  

 

Rafał Zajączkowski – mamy przez to rozumieć, że uchwała o likwidacji Zakładu Komunikacji 
Miejskiej jest zawieszona do czasu powołania spółki? 
 
Zbigniew Gałązka – Rada nie podejmowała uchwały o likwidacji Zakładu Komunikacji 

Miejskiej. Uchwała, która była podjęta dotyczyła reorganizacji Samorządowego Zakładu 

Budżetowego, z którego działalności był wyłączony zbiorowy transport publiczny. Jednakże 

ze względu na procedury przetargowe, bezpiecznie będzie pozostawić transport przy SZB. 

 
Rafał Zajączkowski – zatem dowóz dzieci do szkół i komunikacja miejska na liniach 
regularnych pozostaje w Zakładzie Komunikacji Miejskiej, mimo że zostało ogłoszone 
postępowanie przetargowe? 
 
Zbigniew Gałązka – ogłosiliśmy postępowanie przetargowe, ale zanim wyłonimy wykonawcę 

i cała procedura zostanie przeanalizowana, pozostawiamy komunikację w takim układzie jak 

dotychczas. W dniu dzisiejszym otrzymali Państwo Radni nowy projekt uchwały, który będzie 

głosowany. 

 

Waldemar Kardasz – Radca prawny – przypomniał, że uchwała ta nie jest uchwałą 
reorganizacyjną, a jedynie uchwałą zmieniającą. Jeżeli Państwo tej uchwały nie podejmą,                  
to będzie wiadomo, że komunikacja zostanie wyłączona z działalności SZB i przejdzie pod 
Urząd Gminy. Aby nie było zamieszania, w jaki sposób ma to zadanie realizować Urząd Gminy, 
proponujemy pozostawienie tej działalności w SZB.   
 
Zbigniew Wypych zapytał, dlaczego wcześniej nie można było poinformować Radnych                      
o takiej zmianie? 
 
Zbigniew Gałązka – nie mogliśmy tego wcześniej przewidzieć, gdybyśmy mieli wcześniej 

taką wiedzę, na pewno Radni otrzymaliby informację. Poza tym jest to zmiana, jaką 

proponował Pan Kierownik Rafał Zajączkowski. 

 
Rafał Zajączkowski – wczoraj odbyło się otwarcie ofert. Czy Pan Burmistrz mógłby 
przedstawić Radzie ilu oferentów się zgłosiło i z jakimi propozycjami stawek? 
 



8 
 

Zbigniew Gałązka – wpłynęły trzy oferty, natomiast co do stawek nie może się wypowiedzieć. 

 
Rafał Zajączkowski – rozumie, że w ocenie każdej oferty były trzy kryteria: cena, rocznik, 
spełnienie norm EURO. Interesuje go cena, czy rzeczywiście firmy te były konkurencyjne                   
w stosunku do komunikacji miejskiej. 
 
Zbigniew Gałązka – rozrzut cen był dość duży, od zadawalających do niezadawalających. 

 
Rafał Zajączkowski – w których pozycjach cena zadawalała, a w których nie? 
 
Zbigniew Gałązka – stawki były rozbite na poszczególne linie, natomiast oferty nie są do 
końca zbadane, w związku z czym nie może przekazać takiej informacji. 
 
Rafał Zajączkowski – rozumie, że oferty muszą być zbadane i to wymaga czasu, ale na 
stronie BIP są wykazane stawki, jakie zaproponowali oferenci na poszczególne linie szkół                     
i linie miejskie. Czy będą jakieś oszczędności z tytułu wyłonienia nowych wykonawców usług? 
  
Zbigniew Gałązka – na niektóre linie stawki były zadawalające, na inne nie. Trudno 
powiedzieć, czy będą jakieś oszczędności. Wiadomo, że w przetargach bywa różnie. Nie może 
mówić, czy będą oszczędności, czy straty, gdyż takich wyliczeń jeszcze nikt nie robił. Poza 
tym, nie mamy jeszcze żadnego wykonawcy na żadną linię. 
 
Rafał Zajączkowski – na każdej linii jest wskazane, że w kryterium 60% stanowi cena. Mogą 
być oszczędności na liniach regularnych, gdzie są okrojone kursy do dworca oraz nie ma kursu 
Żychlin-Śleszyn. 
 
Waldemar Kardasz – Zarząd chce dać sobie możliwość pozostawienia komunikacji w SZB, 
jeśli nie będzie korzystnych ofert. Wiadomo, że na jednym przetargu, nie musi się to 
rozstrzygnąć. Dlatego przedstawiono taki projekt uchwały. 
 
Rafał Zajączkowski – zapoznał się z cenami i wyglądają one inaczej niż było to sugerowane. 
Przedstawione przez oferentów ceny działają na korzyść naszej komunikacji. 
Nie głosował za reorganizacją Samorządowego Zakładu Budżetowego i to podtrzymuje. Nigdy 
nie zagłosowałby za likwidacją jakiegoś zakładu jeśli nie znałby specyfiki tego zakładu                                    
i kosztów jego funkcjonowania. 
 
Zbigniew Gałązka – należy pamiętać, że w przypadku dotacji przedmiotowej do ZKM, jest 

ona już w górnym poziomie. Dlatego też musi dojść do zmiany sposobu organizacji usług, 

ponieważ nie będziemy już mogli zwiększyć kwoty dotacji przedmiotowej dla zakładu. 

 
Rafał Zajączkowski – na funkcjonowanie zakładu mają wpływ ceny paliw, ogumienia, wzrost 
wynagrodzeń itp. 
 
Waldemar Kardasz – wiadomym jest, że reorganizacja SZB jest konieczna, dotyczy ona 
głównie tego, co będzie miało miejsce po 1 października br. a nie tego, co będzie w okresie 
późniejszym. 
  
Rafał Klimczak – osobiście czuje się oszukany przez Pana Dyrektora i przez Pana Burmistrza, 
bo byliśmy przekonywani, że stawki na rynku prywatnym są 4,50 zł za 1 km, a w tej chwili 
wychodzi na to, że są dwukrotnie wyższe niż w Samorządowym Zakładzie Budżetowym. Wie, 
że ta uchwała niewiele ma wspólnego z tymi stawkami, ale zapewnienia były zupełnie inne. 
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Zbigniew Gałązka – stawki rynkowe były badane przez firmę i mieliśmy ich potwierdzenie 

przez wykonawcę, który obecnie świadczy usługi. Stawki przedstawione przez firmę badającą 

rynek nie odbiegały od stawek, które mamy obecnie. 
 

Rafał Zajączkowski – oczekiwaliśmy cudu w stawkach świadczonych usług, okazało się, że 
cudem było to, iż ZKM przetrwał tyle lat z takimi stawkami. Zaważył na pewno 2019 rok, gdzie 
wzrosły ceny paliw, wykonywane były przeglądy, nastąpił wzrost wynagrodzeń. 
 

Zbigniew Gałązka – funkcjonował ZKM z takimi stawkami przy maksymalnym 

dofinansowaniu gminy – maksymalnych dotacjach. Być może ustawodawca zmieni ustawę              

o finansach publicznych i będzie można w większym stopniu dofinansowywać zakłady 

budżetowe.  

 
Rafał Zajączkowski – cały czas sugerował, że oprócz dotacji celowych, można było dawać 
zakładowi dotację inwestycyjną, żeby zakład wesprzeć. 
 
Zbigniew Gałązka – gdy wymienialiśmy autobusy, korzyści w zakładzie były, ale tylko przez 
1,5 roku, a później znów generowały się coraz wyższe koszty. 
 
Rafał Klimczak – informacja o stawkach była bardzo ważna dla Radnych przy podejmowaniu 
pierwszej uchwały, teraz nie bardzo Rada ma inne wyjście. 
Tak, jak mówił Pan radca prawny obecnie jest to tylko uchwała zmieniająca. 
 
Zbigniew Gałązka – nie jesteśmy obecnie w stanie stwierdzić, co się zadziało, że firmy dały 

dość wysokie stawki, odbiegające od obecnie obowiązujących i od stawek, jakie analizowała 

firma konsultingowa. Poza tym, nie możemy za bardzo patrzeć na stawki w 2020 r., gdyż ten 

rok nie jest miarodajny. 

 

Waldemar Bartochowski – obecny projekt uchwały różni się od projektu przedstawianego 

na posiedzeniach Komisji zapisem dotyczącym wyłączenia z działalności SZB gospodarki 

mieszkaniowej i gospodarowania lokalami użytkowymi oraz targowisk i hal targowych.                        

W poprzednim projekcie było jeszcze wyłączenie publicznego transportu zbiorowego. Teraz 

ten transport pozostanie w SZB.  

 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały                       
Nr XXI/108/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 czerwca 2020 r. w sprawie reorganizacji 
Samorządowego Zakładu Budżetowego z siedzibą w Żychlinie. 
 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/108/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie 
z dnia 26 czerwca 2020 r. w sprawie reorganizacji Samorządowego Zakładu Budżetowego                   
z siedzibą w Żychlinie 
głosowało          - 11 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 
Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 
Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 
 „przeciw”       - 1 radny - Zbigniew Wypych,  

„wstrzymało się”   - 1 radny - Ewa, Barbara Wypych. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXI/108/2020 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 czerwca 2020 r. w sprawie reorganizacji 

Samorządowego Zakładu Budżetowego z siedzibą w Żychlinie. 

Uchwała Nr XXII/115/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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f) utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Mieszkaniowej                               

i nadania jej statutu, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, na stronie BIP. 
Odczytała projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej i nadania jej statutu. 
 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – przypomniał, że na 

posiedzeniu Komisji informował o zmianie zapisów w załączniku nr 2. Z załącznika zostały 

wyłączone obiekty, które zostały oddane SZB w administrowanie, a włączono boksy 

garażowe, drogi dojazdowe, drogi dojazdowe do garaży, które wcześniej nie widniały                         

w ewidencji zakładu. 

 

OPINIA KOMISJI: 
 

Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna              
(3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Mieszkaniowej i nadania jej statutu. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie utworzenia jednostki 
budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Mieszkaniowej i nadania jej statutu. 
 

Za podjęciem uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej i nadania jej statutu 
głosowało        - 13 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 
Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 
Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 
 „przeciw”           -   0 radnych,  

„wstrzymało się” -   0 radnych  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Mieszkaniowej i nadania jej statutu. 
 

Uchwała Nr XXII/116/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

 

g) ustalenia opłaty targowej, 
 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
rada, na stronie BIP. 
Odczytała projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty targowej. 

OPINIA KOMISJI: 
 

Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna              
(3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty 
targowej. 
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Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia opłaty targowej. 
 

Za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia opłaty targowej 
głosowało        - 13 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 
Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 
Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 
„przeciw”             -   0 radnych,  

„wstrzymało się”  -   0 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie ustalenia opłaty 

targowej. 

 

Uchwała Nr XXII/117/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

h) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Żychlin na rok szkolny 

2020/2021. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
rada, na stronie BIP. 
Odczytała projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Żychlin na rok szkolny 2020/2021. 

 
OPINIA KOMISJI 
 

Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (5 głosami „za”), 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rolna              
(3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Żychlin na rok szkolny 2020/2021. 
 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny 
jednostki paliwa w Gminie Żychlin na rok szkolny 2020/2021. 
 

Za podjęciem uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Żychlin 
na rok szkolny 2020/2021 
głosowało        - 13 radnych -  Rafał, Krzysztof Klimczak; Michał, Janusz Kowalik; Janusz, 
Piotr Kowalski; Leszek Kwiatkowski; Agnieszka Sidwa; Elżbieta, Wanda Sikora; Sylwia 
Sobierańska; Ewa Stańczak; Stanisław Szymański; Ewa, Barbara Wypych; Zbigniew Wypych; 
Rafał Zajączkowski; Paulina Żurawik, 
„przeciw”             -   0 radnych,  

„wstrzymało się”  -   0 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Żychlin na rok szkolny 2020/2021. 

 

Uchwała Nr XXII/118/2020 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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Do p-tu 3. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w Żychlinie: 

− pismo z dnia 29.06.2020 r. Związków Zawodowych SZB w Żychlinie w sprawie 
udostępnienia dokumentacji dotyczącej wyceny dwóch działek oraz budynku 
magazynowego przejętego przez Urząd Gminy od SZB – pismo to zostanie przekazane 
Burmistrzowi Gminy Żychlin w celu udzielenia odpowiedzi,  

− do wiadomości Rady informacja Urzędu Marszałkowskiego Województwa Łódzkiego                     
w zakresie rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 583 i nr 573. 
 

 
Do p-tu 4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Żychlin za 2019 rok.  

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin przedstawił raport o stanie Gminy 

Żychlin za 2019 rok – „Szanowni Mieszkańcy, Szanowni Radni Miejscy, Szanowni Państwo, 

przedstawiam Państwu „Raport o stanie Gminy Żychlin za 2019 rok”. Podstawę prawną 

przygotowania niniejszego raportu stanowią przepisy art. 28aa. ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym. Zgodnie z nimi, w terminie do końca maja każdego roku, 

Burmistrz przedstawia Radzie Miejskiej raport, obejmujący podsumowanie swojej działalności 

w roku poprzednim. Dotyczy to w szczególności realizacji programów, strategii i uchwał rady 

gminy. Wyjątkowo, z uwagi na trwającą w 2020 roku pandemię, termin złożenia raportu 

przesunięty został do dnia 31 lipca. Wykonując w 2019 roku obowiązki Burmistrza Gminy 

Żychlin zrealizowałem zakres działań stanowiących zadania własne gminy oraz zadania 

zlecone z zakresu administracji rządowej. Jestem przekonany, że informacje zawarte w 

raporcie, ponownie posłużą mieszkańcom miasta i gminy do zwiększenia wiedzy na temat 

funkcjonowania samorządu gminnego, a także staną się podstawą do prowadzenia dialogu na 

temat przyszłości gminy. Zawsze z dużym zaciekawieniem, przysłuchuję się pomysłom 

przedstawianym przez mieszkańców w bezpośrednich rozmowach, a wiele z nich znajduje 

odzwierciedlenie w wykonanych zadaniach inwestycyjnych i modernizacjach przestrzeni 

naszej miejscowości. Nie jesteśmy w stanie zrealizować wszystkich pomysłów, a często 

należy z czegoś zrezygnować lub przesunąć realizację na później. Wiele zależy od sytuacji 

wewnętrznej i potencjału danego samorządu, a zarządzając skromnym zasobem tak małego 

samorządu jak Gmina Żychlin, należy mieć na względzie konieczność ciągłego monitorowania 

sytuacji finansów publicznych. Wszelkie zmiany w zakresie dochodów, stan koniunktury 

gospodarczej, często zależne są od źródeł zewnętrznych, które mają największy wpływ na 

realizację naszych zadań. W raporcie znajdą Państwo informacje, pozwalające ocenić, jak 

poważny wpływ na sytuację w samorządach mają decyzje dotyczące zmian w prawie, czy też 

wprowadzane przez Rząd RP reformy. Najczęściej ze skutkami ich wdrażania i finansowania 

samorządy muszą radzić sobie same. Źródłem informacji o stanie gminy są zebrane 

informacje od pracowników merytorycznych urzędu gminy, jednostek organizacyjnych oraz 

szereg dokumentów, będących w posiadaniu urzędu. Raport stanowi wynik pracy zespołowej, 

znajdują się w nim zapewne niedoskonałości, jednak wierzę, że dzięki Państwa uwagom i 

sugestiom, kolejne sporządzane corocznie raporty będą coraz lepiej spełniały Państwa 

oczekiwania i zawierały wszystkie, szczególnie interesujące mieszkańców kwestie. Pragnę w 

tym miejscu podziękować wszystkim współpracownikom, którzy brali czynny udział w 

przygotowaniu i sporządzeniu tego dokumentu.”  

 

http://rada.powiatkutnowski.eu/kalendarz-posiedzen#collapse4
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Do p-tu 5. Przyjęcie Protokołu Nr XX/2020 z dnia 3 czerwca 2020 r. i Protokołu                                 

Nr XXI/2020 z dnia 26 czerwca 2020 r.  

 
Do przedłożonych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag. 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołów. 
 

 
 
Do p-tu 6. Zakończenie obrad XXII Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  

Zamknęła XXII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

 

 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
M. Charążka 
                                                                                                      Elżbieta Wanda Sikora 


